

النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

09 شباط (فبراير) 2022 نشرة يووية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية



2022 فائض ووازنة الكويت سيتجاوز 4.1 وليار دولار في

وبيّن التقرير المستند إلى إحصاءات صندوق النقد الدولي، أن نصيب الفرد من الناتج المحلي الإجمالي في الكويت بلغ 27.927 ألف دولار عام 2021، مع توقعات مواصّلته للارتفاع ليبلغ 28.822 هذا العام. أما بالنسبة إلى نصيب الفرد من الناتج وفق تعادل القوة الشرائية، فقدّرته أضمان ب 44.609 ألف دولار في 2021 وبـ47.036 ألف في 2022.

وتوقعت "ضمان" تراجعا طفيفا لمعدل النضخم من 3.2 في المئة في 2021 إلى 3 في المئة في الكويت إلى 3 في المئة العام الجاري. مرجحة نمو الاستثمارات الإجمالية في الكويت من 37.6 مليار دولار (28.4 في المئة من الناتج) العام الماضي إلى 2027 مليار (29.3 في المئة من الناتج) في 2022.

المصدر (صحيفة الراي الكوبتية، بتصرّف)

Kuwait's Budget Surplus Will Exceed \$1.4 Billion in 2022

The Arab Investment and Export Credit Guarantee Corporation expected that Kuwait's general budget will achieve a surplus in 2022 of \$1.4 billion (1% of GDP), compared to a deficit that the report estimated at about \$1.9 billion (1.5 percent of output) last year.

"Daman" expects Kuwait's GDP to rise by 0.9% in 2021 to \$132.3 billion, while it expected the output, according to purchasing power parity, to reach about \$211.3 billion last year. As for the current year, Kuwait's gross domestic product is expected to grow by about 4.3 percent to \$138.8 billion, to reach, at purchasing power parity, \$226.5 billion.

توقعت المؤسسة العربية لضمان الاستثمار وائتمان الصادرات، أن تحقق الموازنة العامة للكويت فائضاً عام 2022 يبلغ 1.4 مليار دولار (1 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي)، مقارنة بعجز قدّره التقرير بنحو 1.9 مليار دولار (1.5 في المئةُ من الناتج) في العام الماضي. ورجّحت "ضمان" ارتفاع الناتج المحلي الإجمالي للكويت بمعدل 0.9 في

المئة خلال عام 2021 إلى 132.3 مليار دولار، فيما توقعت بلوغ الناتج وفق تعادل القوة الشرائية نحو 211.3 مليار دولار خلال العام الماضى. أما ما بالنسبة للعام الحالي، فمن المتوقع أن ينمو الناتج المحلي الإجمالي للكويت بنحو 4.3 في المئة إلى 138.8 مليار دولار، على أن يصل وفق تعادل القوة الشرائية إلى 226.5 مليار دولار.

The report, based on International Monetary Fund statistics, showed that the per capita GDP in Kuwait amounted to 27,927 thousand dollars in 2021, with expectations that it will continue to rise to 28,822 this year. As for the per capita output according to purchasing power parity, it was estimated by Daman at \$44,609 thousand in 2021 and \$47,036 in 2022.

"Daman" expected a slight decrease in the inflation rate from 3.2 percent in 2021 to 3 percent this year. The total investment in Kuwait is expected to grow from \$37.6 billion (28.4 percent of output) last year to 40.7 billion (29.3 percent of output) in 2022. Source (Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited)

تنامى احتياطات قطر الدولية لتتخطّى 210.3 وليار دولار

نهاية شهر يناير عما كانت عليه مع نهاية شهر ديسمبر الماضي بنحو 70 مليون ريال إلى 153.17 مليار ريال. وكأن ذلك الارتفاع نتيجة لارتفاع أرصدة المصرف من السندات وأذونات الخزينة الأجنبية بنحو 6.74 مليار ريال إلى مستوى 116.14 مليار ريال. وانخفضت الأرصدة لدى البنوك الأجنبية بنحو 6.7 مليار ريال إلى 19.47 مليار ريال بنهاية يناير. كما انخفض مخزون الذهب مع نهاية يناير بنحو 15

مليون ريال إلى 12.035 مليار ريال، واستقرّ رصيد ودائع حقوق السحب الخاصة مع حصة دولة قطر لدى صندوق النقد الدولي مع نهاية شهر يناير عند مستوى 5.52 مليار ريال بدون تغيّر عن ديسمبر.

المصدر (صحيفة الراية القطربة، بتصرّف)

Qatar's International Reserves Grow to Exceed \$210.3 Billion

Qatar Central Bank data showed that the international reserves and foreign currency liquidity of the Qatar Central Bank continued to grow, and by the end of January 2022, they reached the level of 210.3 billion rivals.

Official reserves consist of four main components: foreign bonds and treasury bills, cash balances with foreign banks, gold holdings, special drawing rights deposits, and Qatar's share in the International Monetary Fund. In addition to the official reserves, other liquid assets (in foreign currency deposits) so that the two together constitute what is known as the total international reserves.

According to the data, the official reserves of the Qatar Central Bank increased by the end of January compared

أظهرت بيانات مصرف قطر المركزي، استمرار تنامى الاحتياطات الدولية والسيولة بالعملة الأجنبية لمصرف قطر المركزي، ووصولهما مع نهاية يناير (كانون الثاني) 2022 إلى مستوى 210.3 مليار ريال. وتتكون الاحتياطات الرسمية من أربعة مكونات رئيسية هي: السندات وأذونات الخزينة الأجنبية، والأرصدة النقدية لدى البنوك الأجنبية، ومقتنيات الذهب، وودائع حقوق السحب الخاصة، وحصة دولة قطر لدى

صندوق النقد الدولي. ويضاف إلى الاحتياطات الرسمية موجودات سائلة أخرى (عبارة عن ودائع بالعملة الأجنبية) بحيث يشكل الاثنان معًا ما يُعرف بالاحتياطات الدولية الكلية.

ووفق البيانات فقد ارتفعت الاحتياطات الرسمية لمصرف قطر المركزي مع

to the end of last December by about 70 million rivals to 153.17 billion rivals. This rise was due to the increase in the bank's balances of foreign bonds and treasury bills by about 6.74 billion riyals to the level of 116.14 billion riyals. Balances with foreign banks decreased by 6.7 billion rivals to 19.47 billion riyals at the end of January. The gold stock decreased by the end of January by about 15 million rivals to 12.035 billion rivals. The balance of special drawing rights deposits with the State of Qatar's share in the International Monetary Fund stabilized at the end of January at the level of 5.52 billion rivals, unchanged from December.

Source (Al-Raya Qatari Newspaper, Edited)

السعودية تستمدف جذب استثهارات تتجاوز 100 مليار دولار

أشار وكيل وزارة الاستثمار السعودية، الدكتور سعد الشهراني، إلى أنّ "الاستراتيجية الوطنية للاستثمار، أطلقت 40 مبادرة لدعم الإصلاحات التشريعية في بيئة الاستثمار في المملكة".

وأوضح الشهراني على هامش منتدى استثمر في السعودية الذي عُقد في إكسبو دبي، أنّ الإصلاحات تأتي بهدف جذب استثمارات أجنبية إلى المملكة تتجاوز 100 مليار دولار أو 388 مليار ريال بحلول

وشدد على أنّ "الاستراتيجية الوطنية السعودية للاستثمار تستهدف جعل المملكة واحدة من أكبر 15 اقتصاداً على مستوى العالم، وخفض البطالة لأقل من 7 في المئة، ورفع مساهمة القطاع الخاص إلى 65 في المئة من الناتج



الإجمالي المحلي بحلول 2030".

إلى ذلك، احتلت السعودية المرتبة السادسة من حيث الأسواق الناشئة الأكثر تنافسية على مستوى العالم، وفقاً لمؤشر أجيلتي اللوجستي السنوي للأسواق الناشئة. واحتفظت المملكة بالمركز الثالث في مجال أساسيات ممارسة الأعمال، فيما جاءت في المرتبة الرابعة عالمياً في الجاهزية الرقمية، وهي فئة جديدة تضاف للمرة الأولى في مؤشر هذا العام. وتضم

قائمة الدول العشر الأوائل في الجاهزية الرقمية الإمارات، ماليزيا، الصين، السعودية، الهند، تايلاند، قطر، إندونيسيا، تشيلي والفلبين.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

Saudi Arabia Aims to Attract More Than \$100 Billion in Investments

The Undersecretary of the Saudi Ministry of Investment, Dr. Saad Al-Shahrani, indicated that "the National Investment Strategy launched 40 initiatives to support legislative reforms in the investment environment in the Kingdom."

Al-Shahrani explained on the sidelines of the Invest in Saudi Arabia Forum, which was held at the Dubai Expo, that the reforms come with the aim of attracting foreign investments to the Kingdom exceeding \$100 billion, or 388 billion riyals, by 2030.

He stressed that "the Saudi National Investment Strategy aims to make the Kingdom one of the 15 largest economies in the world, reduce unemployment to less than 7 percent,

and raise the private sector's contribution to 65 percent of GDP by 2030."

In addition, Saudi Arabia ranked sixth in terms of the most competitive emerging markets in the world, according to the annual Agility Logistics Index of Emerging Markets. The Kingdom retained third place in the field of basics of doing business, while it ranked fourth globally in digital readiness, it is a new category added for the first time in this year's index. The list of the top ten countries in digital readiness includes the UAE, Malaysia, China, Saudi Arabia, India, Thailand, Qatar, Indonesia, Chile and the Philippines.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)